
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету Верховної Ради України 

 з питань свободи слова  

 

23 квітня 2024 року 

 

 

ЮРЧИШИН Я.Р. Розпочинаємо наше засідання. 

Перше. Проект Закону про внесення змін до статті 15 Закону України 

"Про державну підтримку медіа, гарантії професійної діяльності та 

соціальний захист журналіста". 

Друге. Проект Закону про внесення змін до Закону України "Про 

оборону України". 

Третє. Про звернення трудового колективу Комунального підприємства 

"Муніципальна телевізійна мережа" Запорізької міської ради. 

Четверте. Про звернення генерального директора ТОВ "Телекомпанія 

"НБМ" ("5 канал") Володимира Мжельського (при нагоді вітаємо його 

сьогодні з днем народження) щодо обмеження  права на свободу слова  

шляхом вимкнення цифрового сигналу. 

П'яте. Про звернення головного редактора онлайн-медіа "На часі" 

Олега Єрмолінського про взяття на контроль комітету розслідування. 

Шосте. Про звернення Віцепрем'єр-міністра України Ірини Верещук 

щодо ознайомлення та надання, у разі наявності, пропозицій до 

розпорядження  Кабінету Міністрів  "Про схвалення Стратегії відновлення 

державної  влади та реінтеграції населення деокупованих територій". 

Сьоме. Про звернення заступника Міністра з питань євроінтеграції   

Міністерства культури Тараса Шевченка щодо участі в міжнародній 

конференції. 

Восьме. Про  ознайомлення  з інформаційно-аналітичною довідкою, 

підготовленою  аналітичним відділом газети "Повернись на всі 100%". 

Дев'яте. Про підготовку "круглого столу" на тему: "Про доступ 

журналістів до кулуарів Верховної Ради". 
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І "Різне". 

Чи будуть пропозиції до порядку денного? Тоді прошу голосувати. 

Хто - за? 

ШВЕЦЬ С.Ф.  За?  Проти?  Утримались? 

1  відсутній. Одноголосно.   

ЮРЧИШИН Я.Р.  Дякую.   

Переходимо, друзі, тоді одразу до порядку денного.  

Перше. Наш з вами профільний Закон  "Про державну підтримку медіа 

і гарантії". В проекті власне нашого рішення пропонується за наслідками 

розгляду в першому читанні прийняти зазначений законопроект за основу  та 

в цілому як закон. Але я би хотів звернути увагу на пункт 4 зауважень ГНЕУ. 

Згідно з пунктом 2 проекту цей закон набирає чинності з дня, наступного за 

днем його опублікування. ГНЕУ пропонує надати Національному банку 

термін в місяць. Ну тобто він не пропонує, але я думаю, що було б розумно 

надати місяць для того, щоб вони привели у відповідність свої рекомендації.  

Прошу. 

БРАГАР Є.В. Так, дивіться, в принципі це ж можна за основу і в цілому 

із зауваженнями комітету? 

ЮРЧИШИН Я.Р. Саме так. 

БРАГАР Є.В.  Так. Саме тому. А там уже зал хай визначається. 

ЮРЧИШИН Я.Р.  Прийнято.  Власне така пропозиція у нас від 

секретаріату, що ми за основу і в цілому з зауваженнями комітету. Так? 

Я так розумію, інших пропозицій немає. Прошу голосувати. Хто за? 

ШВЕЦЬ С.Ф.  За?  Проти? Утримались? 

1 відсутній. Одноголосно. 

ЮРЧИШИН Я.Р. Дякую. 

Друге питання. Проект Закону про внесення змін до Закону "Про 

оборону України" щодо   реалізації деяких норм міжнародного гуманітарного 

права Україні, внесений народними депутатами Копитіним, Брагаром, 
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Клочком та іншими. Ну власне тут рекомендації Комітету національної 

безпеки прийняти в першому читанні за основу. 

Чи будуть інші пропозиції?  

Прошу голосувати. Хто за? 

ШВЕЦЬ С.Ф.  За? Проти? Утримались? 

1 відсутній. Одноголосно.  

ЮРЧИШИН Я.Р. Дякую. 

Наступне питання - про звернення трудового колективу Комунального 

підприємства "Муніципальна телевізійна мережа" Запорізької  міської ради. 

Пропозиція рішення: надіслати звернення трудового колективу щодо  

можливого  адміністративного тиску з боку керівника органу управління 

майном - начальника управління  внутрішньої політики, преси та інформації  

Запорізької міської ради до Міністерства внутрішніх справ України з 

проханням розглянути та про результати розгляду повідомити комітет. 

Інші пропозиції будуть? Прошу голосувати. Хто за?   

ШВЕЦЬ С.Ф.  За? Проти? Утримались? 

1 відсутній. Одноголосно.  

ЮРЧИШИН Я.Р. Дякую. 

Про звернення генерального директора ТОВ "Телекомпанія "НБМ" 

Володимира Мжельського. Пропозиція: надіслати звернення до Національної 

ради України з питань телебачення та радіомовлення з проханням надати 

комітету інформацію про рішення регулятора. 

Хто за?  

ШВЕЦЬ С.Ф.  За? Проти? Утримались? 

1 відсутній. Одноголосно.   

ЮРЧИШИН Я.Р. Дякую.   

Наступне. Про звернення головного редактора онлайн-медіа "На часі" 

Олега Єрмолінського про взяття на контроль. Надіслати звернення головного   

редактора онлайн-медіа "На часі" Олега Єрмолінського до Міністерства 
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внутрішніх справ. Прохання взяти під контроль розслідування кримінального 

провадження, внесеного до ЄРДР, номер такий-то, стаття така-то, де 

Єрмолінський виступає в якості заявника. Наскільки мені відомо, власне вже 

відбулася за пропозицією пана Євгена перекваліфікація, добилися 

перекваліфікацію статті, але оскільки звернення у нас такого чину, то 

логічно, що ми надсилаємо в тому стані, в якому вони… 

ШВЕЦЬ С.Ф. А куди саме у міністерстві? 

ЮРЧИШИН Я.Р. А вони вже розподіляють. Ми на міністерство 

розсилаємо. Тобто це скоріше за все піде до Нацполіції за підслідністю. Так? 

Добре. Хто за, прошу голосувати.  

ШВЕЦЬ С.Ф. За? Проти? Утрималися?  1 не голосував. Одноголосно.  

ЮРЧИШИН Я.Р. Щодо схвалення Стратегії відновлення державної 

влади. Пропозиція рішення: підтримати розпорядження Кабінету Міністрів 

України "Про схвалення Стратегії відновлення державної влади та 

реінтеграції населення деокупованих територій України  на період до 2026 

року та затвердження операційного плану заходів з її реалізації".  

Прошу голосувати. Хто за? 

ШВЕЦЬ С.Ф. За? Проти? Утрималися? 1 не голосував. Одноголосно.  

ЮРЧИШИН Я.Р. Дякую. 

Наступне у нас питання, це скоріше до інформації нам, проект рішення. 

Тобто це суто для інформації. У нас 25-26 квітня відбуватиметься спільно з 

Програмою підтримки ОБСЄ та Представництвом Ради Європи "круглий 

стіл" стосовно медіа. Мене як представника комітету запрошено. Звісно, всіх 

теж запрошено до участі. Ключова тема - це про медіа грамотність, власне 

посилення її. Тут суто для інформації. Рішення не передбачається. Від імені 

власне голови комітету всіх запрошую по можливості долучитися. 

Наступне у нас питання номер вісім, щодо традиційних інформаційно-

аналітичних довідок газети "Повернись на всі 100%". Пропозиція інформацію 

головного редактора Андрія Володкевича щодо загальної 
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внутрішньополітичної та соціально-економічної ситуації  взяти до відома. 

Хто за? 

ШВЕЦЬ С.Ф.  За? Проти? Утримався? 1 відсутній. Одноголосно.   

ЮРЧИШИН Я.Р. Дякую. 

Власне залишилося теж поінформувати про підготовку круглого столу 

на тему "Про доступ журналістів до кулуарів Верховної Ради України та 

відновлення онлайн-трансляції засідань парламенту". Круглий стіл 

відбудеться 1 травня, початок о 10-й годині в Освіторії. Робота теж 

передбачає, у нас же зараз як воєнний стан, по факту вихідних немає, тому 

працюємо. Запрошене керівництво парламенту, запрошене представництво 

пресслужби парламенту.  

Чому ми проводимо? Тому що вже є попередні напрацювання щодо 

часткового повернення на, зараз якби говорити не доводиться, але скоріше 

десь у форматі, який був близький до часів ковіду, певна кількість, яка 

дозволяє безпекові обмеження – лише третій поверх з демонстрацією, з 

часовим лагом, так як відповідно до нашої постанови,  в межах години. Коли 

це все буде відбуватися? Тут пов'язані більше з процесом перереєстрації, 

оскільки зараз має бути акредитація на час воєнного стану. Наскільки мені 

відомо, цей процес вже почався, тобто в засобів масової інформації 

запросили документи, щоб його проводити, але звісно це вимагатиме нашого 

рішення стосовно змін до постанови, тому в принципі ми проговоримо самі 

аспекти, а вже терміни – це будемо більше залежати від нашого апарату і 

спеціальних служб. 

Так само запрошені представники голів, тобто голови у попередніх 

скликаннях нашого комітету, запрошений керівник більшості пан Давид 

Арахамія, бо це ключове питання, залежить, щоб була конструктивна річ,  

представники медіа, які працюють в парламенті.  

От, як обговорювалось, однієї з умов акредитації буде наявність 

матеріалів журналіста чи медіа, яке він представляє, з парламентської 
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тематики. Так, щоб у нас не було дивних персонажів, які в принципі до  

висвітлення парламентаризму нічого не мають. 

От, це все обговоримо і відповідно, щоб показати, що процес буде 

рухатись. Будуть представники різних політичних фракцій і, звісно, дуже 

вітається участь всіх членів комітету зі своєю позицією. Теж це суто для 

інформації. 

Тому ми переходимо до "Різного". Я поясню, чому ми трошки раніше 

сьогодні збиралися, бо у нас був один достатньо дискусійний проект, який 

міг зайняти більше часу. Так? Це можливості чи неможливості  регулювання 

платформ спільного доступу. Але оскільки по ньому ще немає висновку 

Головного науково-експертного управління (якщо Головне експертне його 

розіб'є в пух і прах, то що будемо розглядати, так?), то в принципі ми 

домовилися, що ми перенесемо це питання тоді, коли буде власне цей 

висновок. Ну, плюс, ми маємо інформацію з профільного комітету, що вони 

теж не поспішають з його розглядом, чекають висновків ГНЕУ. 

У мене в "Різному"  все. Чи є ще якісь питання, колеги? 

Тоді дуже всім дякую за таку оперативну, але плідну роботу. Чекаємо 

власне підготовлених рішень з боку секретаріату.  

І до наступної зустрічі. 

  

 


